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Klasa: 230-01/22-03/07 

Urbroj: 50419-22-02 

 

Zagreb, 19. srpnja 2022.  

 

 

 

ZAPISNIK  

 

SA 10. SJEDNICE 7. SAZIVA SAVJETA ZA RAZVOJ CIVILNOGA  DRUŠTVA  

 

održane u hotelu Dubrovnik 15. srpnja 2022. (petak) u 14:00 sati 

 

                                                          Dnevni red 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 10. sjednice  

2. Usvajanja zapisnika 8. sjednice 7. saziva Savjeta 

3. Usvajanje zapisnika 9. sjednice 7. saziva Savjeta 

4. Usvajanje izvješća o radu Savjeta za 2021.g. 

5. Izvještaj o procesu donošenja Nacionalnog plana stvaranja poticajnog      

okruženja za razvoj civilnog društva od 2021. do 2027. godine 

6. Izvještaj o procesu donošenja Nacionalnog plana razvoja kulture i medija 

2022. - 2027. 

7. Europska godina mladih: 2022. – Organizacije civilnoga društva iz područja 

djelovanja mladih 

8. Sudjelovanje organizacija civilnoga društva u aktivnostima zaštite i 

spašavanja tijekom ljetne/turističke sezone 

9. Aktivnosti organizacija civilnoga društva 

10. Aktivnosti i aktualnosti Europskog gospodarskog i socijalnog odbora 

11. Razno                                                           

 

Prisutni članovi/članice: Martina Štefković (Ministarstvo financija), Helena Beus (Ured za 

udruge), Domagoj Šavor (Kultura),  Danko Relić (Zaštita zdravlja i unaprjeđenje kvalitete 

života), Sven Janovski (Djelovanje mladih), Nikola Tadić (Skrb o osobama s invaliditetom), 

Željka Leljak Gracin (Zaštita okoliša i održivi razvoj), Renata Gubić (Zaklade), Branka Mrzić 

Jagatić (Skrb o djeci), Štefica Karačić (Socijalna skrb), Ivan Novosel (Zaštita i promicanje 

ljudskih prava), Mladen Puškarić (Udruga općina RH) 

 

Prisutni zamjenici/e članova: Ozren Pavlović Bolf (Ministarstvo turizma i sporta), Vesna 

Lendić Kasalo (Ured za udruge), Jelena Jureta Pokrovac (Središnji državni ured za demografiju 

i mlade), Ines Loknar-Mijatović (Ured za ljudska prava i prava nacionalnih manjina), Sanja 

Genzić Jurišević (Ministarstvo gospodarstva i održivog razvoja), Romana Kuzmanić Oluić 

(Ministarstvo vanjskih i europskih poslova) 

 

Prisutni iz Ureda za udruge: Tereza Missoni, Milijana Kastratović 
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Ukupno je bilo prisutno 18 od 37 članova (ili zamjenika članova) Savjeta (10 od 20 

predstavnika/predstavnica organizacija civilnoga društva te 8 od 17 

predstavnika/predstavnica tijela javne vlasti). 
 

Ispričani članovi/članice i zamjenici članova Savjeta: Cvjetana Plavša-Matić (Nacionalna 

zaklada za razvoj civilnog društva), Krešimir Račić (Ministarstvo kulture i medija), Spomenka 

Đurić i Ivan Bota (Ministarstvo regionalnog razvoja i fondova Europske unije), Blaženka Sečkar 

(Demokracija, vladavina prava te razvoj obrazovanja), Sanja Keretić ( Zaštita potrošača), Nives 

Kopajtich Škrlec (Udruga gradova u RH) 

 

Ostali prisutni: Nina Krznarić Uroda (Ministarstvo rada, mirovinskog sustava, obitelji i socijalne 

politike), Emina Grd (Središnji državni ured za demografiju i mlade),  

 

Sjednica se ovaj put održala u hotelu Dubrovnik  zbog povoljne epidemiološke situacije. Osiguran 

je prijenos sjednice Savjeta na YouTube kanalu Ureda za udruge. Snimku sjednice moguće je 

vidjeti na YouTube kanalu Ureda za udruge.  

 

Predsjednik Savjeta za razvoj civilnoga društva, Danko Relić, pozdravio je sve prisutne članove i 

zamjenike članova Savjeta. Pozdravio je i goste na sjednici, koje će posebno predstaviti prije svake 

točke dnevnog reda. 

 

Najavio je sastanak Radne skupine za izmjenu poslovnika koji će se održati 20. srpnja 2022. 

godine. Spomenuo je da još uvijek tijela državne uprave nisu predložili zamjenika predsjednika 

Savjeta za razvoj civilnog društva. 

 

Kvorum nije utvrđen, ukupno je bilo prisutno 17 člana/zamjenika člana s pravom glasa. Dnevni 

red je izmijenjen jer nema usvajanja dnevnog reda kao ni zapisnika sa 9. i 10. Sjednice savjeta. 

Pod  1. točkom dnevnog reda izlaganje je Ministarstva financija o dokumentu pod nazivom: 

„Prilagodba aktivnosti neprofitnih organizacija u procesu uvođenja eura kao službene valute u 

Republici Hrvatskoj“.  Točka pod rednim brojem 4. stavljena je kao rasprava o Izviješću o radu 

savjeta za razvoj civilnog društva pod 2. točku dnevnog reda. 

 

 

 

 

Ad 1.  Prilagodba aktivnosti neprofitnih organizacija u procesu uvođenja eura kao 

službene valute u Republici Hrvatskoj“  

 

Temeljem Zaključka s 9. (redovne) sjednice sedmog saziva Savjeta za razvoj civilnoga društva 

održanog 11. svibnja 2022., a nakon rasprave po 2. točki dnevnog reda „Ulazak Republike 

Hrvatske u euro-područje – izazovi civilnoga društva“, Ministarstvo financija izradilo je dokument 

pod nazivom: „Prilagodba aktivnosti neprofitnih organizacija u procesu uvođenja eura kao 

službene valute u Republici Hrvatskoj“. Predstavnica Ministarstva financija Ana Zorić 

(ravnateljica Uprave za gospodarstvo i financijski sustav) izvijestila je članove Savjeta o 

https://www.youtube.com/watch?v=4PVm-u4edZw&t=4s
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navedenom dokumentu. Dokument je objavljen na mrežnim stranicama: Ministarstvo financija 

Republike Hrvatske - Upute, Obavijest, Pitanja (gov.hr). 

 

 

 

  Ad 2. Izvješće o radu Savjeta za razvoj civilnog društva za 2021.g.                                                     

 

 

Željka Leljak Gracin napomenula je se u Izvješću spominju rokovi donošenja Nacionalnog plana 

stvaranja poticajnog okruženja za razvoj civilnog društva od 2021. do 2027. godine koji nisu u 

skladu s trenutnom situacijom i da to treba izmijeniti. Danko Relić pozvao je sve da u narednom 

periodu daju svoje prijedloge i komentare na spomenuto Izviješće. 

 

 

 

 

Ad 3. Izvještaj o procesu donošenja Nacionalnog plana stvaranja poticajnog okruženja za 

razvoj civilnog društva  

 

Helena Beus izvijestila je Savjet vezano uz današnji sastanak Radne skupine za izradu 

Nacionalnog plana stvaranja poticajnog okruženja za razvoj civilnog društva. Rekla je kako će se 

vremenski period za Nacionalni plan pomaknuti na 2023. – 2030. godinu, uz dva Akcijska plana 

koja se također planiraju donijeti. Navela je i raspored svih aktivnosti neophodnih za izradu samog 

dokumenta. Najavila je tematsku Sjednicu Savjeta posvećenu Nacionalnom planu. 

Željku Leljak Gracin zanimalo je da li je predviđeno da Savjet bude više uključen u izradu 

spomenutog dokumenta. Predložila je na koje sve načine bi to bilo izvedivo. 

Ivan Novosel govorio je o važnosti donošenja Nacionalnog plana i predložio da se odmah iza 

sljedećeg sastanka Radne skupine na tu temu održi tematska sjednica Savjeta. 

Vesna Lendić Kasalo objasnila je zbog čega neće biti moguće odmah održati tematsku sjednicu 

Savjeta. Rekla je da nakon što Radna skupina predloži neke mjere i aktivnosti one se prvo moraju 

dati na očitovanje Nositeljima mjera ali da treba postojati i mogućnost prisustva predstavnika 

Savjeta na sastancima Radne skupine za izradu Plana. 

Danko Relić podržao je sve prijedloge predstavnika organizacija civilnog društva. 

 

 

 

https://mfin.gov.hr/istaknute-teme/neprofitne-organizacije/upute-obavijest-pitanja/119
https://mfin.gov.hr/istaknute-teme/neprofitne-organizacije/upute-obavijest-pitanja/119
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Ad 4. Izvještaj o procesu donošenja Nacionalnog plana razvoja kulture i medija 2022. - 2027.  

 

Dinko Klarić, načelnik Sektora za strateško planiranje i analitiku pri Ministarstvu kulture i medija 

koji se bavi temom Nacionalnog plana razvoja kulture i medija 2022.-2027.  Savjetu je predstavio 

do sada odrađeni dio procesa donošenja Nacionalnog plana. 

Domagoj Šavor spomenuo je otvoreno pismo koje je poslano prema Ministarstvu radi uključivanja 

OCD-a u izradu Nacionalnog plana razvoja kulture i medija 2022. - 2027. 

Danko Relić naglasio je da je i Zaključak sa zadnje Sjednice savjeta po tom pitanju otišao prema 

Ministarstvu. 

Dinko Klarić objasnio je zbog čega u ovom trenutku nema mogućnosti za uključivanje OCD-a u 

Radnu skupinu i kada dokument bude na e - savjetovanju očekuje se  njihov veći angažman. 

Napomenuo je da ne mogu biti donijete Mjere za koje nije predviđena financijska podloga. 

 

 

Ad 5. Europska godina mladih: 2022. – Organizacije civilnoga društva iz područja 

djelovanja mladih 

 

Jelena Jureta Pokrovac ispred Središnjeg ureda za demografiju i mlade uvodno se obratila 

članovima Savjeta na temu Europske godine mladih. Tim povodom Europska komisija provodi 

niz aktivnosti u suradnji s Europskim parlamentom, državama članicama i organizacijama mladih. 

Kratko je izvijestila o aktivnostima koje su se provodile u organizaciji Središnjeg državnog ureda. 

Spomenula je i kako je Hrvatska jedna od najuspješnijih članica, u Europskoj uniji, po provedbi 

aktivnosti u Europskoj godini mladih.  

Tanja Herceg i Pavao Škoko Gavranović predstavnici udruge „IMPRESS“ iz Daruvara 

predstavili su aktivnosti koje provode na području mladih i za mlade. Spomenuli su projekte koje 

provode, Centar za mlade – kuća mogućnosti, Međunarodni tjedan mladih, Dani zdravlja. Ono što 

je zanimljivo spomenuti je da mladi sve organiziraju sami. Prateći projekti su i Erasmus +, 

Europske snage solidarnosti, Tematske mreže-mreža za aktivaciju mladih. 

Martin Mrša predstavnik udruge „Mladi u EU“ iz Šibenika predstavio je najvažniju aktivnost 

kojom se bave - Centar za mlade, u sklopu centra održavaju se psihosocijalne radionice, kulinarske 

radionice i ostala događanja. Udruga pokriva potrebe mladih na cijelom području Šibensko-

kninske županije. Glavne aktivnosti u 2022. godini koje su proveli su Konferencija o budućnosti 

Europe, Pomoć u kući, Osmjeh za sve, Budimo aktivni, Europa za građane, Zero Waste Šibenik. 



5 
 

Kristijan Orešković predstavnik Mreže mladih Hrvatske istaknuo je kako se u ovoj godini, 

Europskoj godini mladih, prijavilo 256 aktivnosti, od toga su odrađene do danas 202 aktivnosti. 

Govorio je i o važnosti donošenja dokumenta Nacionalnog programa za mlade kako bi se mladi i 

dalje mogli sustavno baviti aktivnostima na dobrobit svima i ostati dalje najbolji u EU. 

 

Ad 6. Sudjelovanje organizacija civilnoga društva u aktivnostima zaštite i spašavanja 

tijekom ljetne/turističke sezone 

 

Ozren Pavlović Bolf ispred Ministarstva turizma i sporta uvodno se obratio članovima savjeta na 

temu sudjelovanja organizacija civilnoga društva u aktivnostima zaštite i spašavanja tijekom 

ljetne/turističke sezone. Naglasio je da je za odlične turističke rezultate, odnosno odabir RH kao 

destinacije za odmor, najzaslužniji kriterij – sigurnost po kojem je Hrvatska u vrhu EU. 

Ministarstvo turizma i sporta sufinancira nekoliko programa koji pridonose povećanju sigurnosti 

u suradnji sa HGSS-om, MUP-om i županijama i naj taj način se stvaraju preduvjeti za zadržavanje 

pozicije kao sigurne turističke destinacije. 

Josip Granić ispred HGSS-a govorio je kako u suradnji s turističkom zajednicom dolaze do 

informacija o mjestu gdje postoji veća opasnost od nesreća ovisno i o dolasku većeg broja turista. 

Spomenuo da je ekipa spasioca koja trenutno boravi na Mljetu, Biokovu, Paklenici, Plitvicama 

direktno sufinancirana iz programa koje financira Ministarstvo turizma. Spomenuo je projekt 

Vještine za život koji bi kroz kampove i razne tečajeve trebao mladima dati znanja kako bi dobili 

funkcionalne pojedince i u konačnici jedno društvo koje je spremno odgovoriti izazovima u 

svakodnevnom životu. 

Mario Starčević ispred Hrvatske vatrogasne zajednice rekao je kako nitko više ne može poreći da  

postoje klimatske promjene i da se požari koji su uglavnom bili u priobalju događaju sada i na  

Sjeveru RH. Naglasio je kako nema vatrogasnog društva bez vatrogasne mladeži, odnosno da bi 

dobili odrasle vatrogasce mora se početi s edukacijom već u djetinjstvu te apelira da se Hrvatsku 

vatrogasnu zajednicu uključi u Savjet za mlade. Hrvatska vatrogasna zajednica objedinjava rad  

1801. dobrovoljnih vatrogasnih društava, a od ukupnog broja vatrogasaca 95% su dobrovoljci. 

Sanja Predavec iz Hrvatskog zavoda za hitnu medicinu izvijestila je Savjet kako je trenutno 17 

dodatnih timova hitne medicinske službe na državnim cestama kako bi olakšali i unaprijedili 

intervenciju. Sudjeluju i u organizaciji helikopterskog prijevoza, baze su na Krku, Divuljama i 

Dubrovniku. Naglasila je koliko je važno uključiti civile u tečajeve iz pružanja prve pomoći jer 

upravo takva pomoć je krucijalna u preživljavanju do dolaska hitne medicinske službe. 

 

Ad 7. Aktivnosti organizacija civilnoga društva 

Nije bilo izlaganja. 
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Ad 8. Aktivnosti i aktualnosti Europskog gospodarskog i socijalnog odbora 

 

Danko Relić kao član iz 3. skupine EGSO-a izvijestio je članove Savjeta kako je jedan od 

zaključaka sa Konferencije o budućnosti Europe da  bi EGSO trebao biti spona između institucija 

EU, OCD-a i građana. Donesene su tri rezolucije , prva Rezolucija je o uključivanju OCD-a u 

Nacionalne planove za oporavak i otpornost, dvije Rezolucije donesene su o ratu u Ukrajini, 

trenutno je otvoren Natječaj za nagradu civilnog društva,  sve opširnije o tome može se vidjeti na 

stranicama EGSO-a. 

 

 

 

 

 

 

Sjednica je završila u 16:23 h. 

 

Zapisnik sastavila:                                                           Predsjednik Savjeta: 

 

Tereza Missoni  v.r.                                                 Danko Relić v.r.         

 

https://www.eesc.europa.eu/hr

